
SCÉNÁŘ K ROZHLASOVÉ REPORTÁŽI 

MILAN KLABOUCH 

Robert: Pan inženýr Milan Klabouch se narodil ve Františkových Lázních a strávil zde 

celý život, významným životním předělem pro něj byl listopad 1989.  

Kamila: Rodiče pana Klaboucha přišli do Františkových Lázní po 2.světové válce. Oba 

pocházeli z jižních Čech, kde se také seznámili. Po absolvování chebského gymnázia 

vystudoval ČVUT v Praze a pak pracoval jako vedoucí střediska v Aši, kde zůstal až 

do revoluce 1989.  

Robert: Informace o listopadových událostech oficiální média neposkytovala, pan 

Klabouch se o dění v Praze dozvěděl ze zahraničního rozhlasu.  

Milan Klabouch: Poslouchal jsem ještě ten večer rozhlasovou stanici Hlas Ameriky, 

protože jsem tušil, že se něco bude dít. Demonstrace v Praze totiž proběhly již v lednu 

v rámci tzv. Palachova týdne, pak 21.srpna na výročí okupace sovětskou armádou a 

na výročí vzniku republiky 28.října. Pokud si vzpomínám informace o brutálním zásahu 

veřejné bezpečnosti proti studentům tato stanice přinesla ihned po skončení protestu 

(1:47 – 2:23)  

Kamila: 17.listopadu 1989 byl pátek.  

Robert: Pan Klabouch se zúčastnil hned první demonstrace v Chebu před divadelním 

klubem v úterý 21.11.1989. Na tomto shromáždění informovali studenti z Prahy o 

pražských událostech. 

Milan Klabouch: Měl jsem docela strach a bylo vidět, že obavy měli i herci divadla, 

kteří protest organizovali. (3:00 – 3:08)  

 Robert: Obrat nastal po sobotní demonstraci na Letné, kam dorazilo 750 000 lidí. 

 Milan Klabouch : V neděli už bylo chebské náměstí plné a atmosféra byla bojovná 

plná odhodlání. Lidé se vyjadřovali svobodně a své názory diskutovali. Tyto 

demonstrace pak v Chebu pokračovaly i v dalších dnech. Následně se pak změnily v 

Hovory s občany a probíhaly i v divadle ve Františkových Lázních. (3:14 – 3:40)  

Milan Klabouch: Cítil jsem naději, že komunismus u nás skončí, naplňovali se mé 

sny, které jsem měl v sobě od roku 1968. Obavy jsem si vůbec nepřipouštěl. (3:44 – 

3:58)  

Kamila: Ne všichni reagovali na listopadové události s nadšením. Na pracovišti pana 

Klaboucha se kopírovali a vytvářeli prohlášení. On sám aktivně materiál mezi lidi šířil. 

 Milan Klabouch: Byli ovšem i takoví lidé, aktivní komunisté, kteří byli proti. Konkrétně 

na myslivecké zábavě v Žírovicích, která se konala 18.listopadu a na které jsme spolu 

se svým švagrem šířili myšlenky o konci komunismu, jsme byli málem jedním zuřivým 

komunistou fyzicky napadeni. (4:17 – 4:41)  



Robert: A jaké pocity vyvolávají listopadové události u pana Klaboucha dnes?  

Milan Klabouch: Pocity jsou u mě většinou pozitivní. Díky listopadu 1989 máme 

svobodu, zvýšila se nám životní úroveň. Problémy, které jsou si vytváříme samy svojí 

touhou po ještě větším majetku touhou po moci nebo obyčejnou hloupostí. (11:08 – 

11:28)  


